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HUMPOLEC ŽIJE

V rámci revize sbírek a poskytování materiálů pro badatele vyhledáváme nejen zajímavé fotografi e (například historické záběry Domova Blahoslavené 

Bronislavy s krásnou zahradou – viz snímek), ale třeba i informace o pobytu napoleonských vojsk v Humpolci a o povinnostech města s tím spojených. 

Muzeum zdokumentovalo také první letošní sníh, který napadl 6. ledna. 

Vedle toho je snímek cesty k Brunce v zimě v roce 1934.  

Začátkem roku jsme uspořádali ještě také Putování tříkrálové... a chystá-

me další překvapení. Jsme s vámi na www.svchumpolec.cz a na sociálních

sítích. tým pracovníků SVČ

Na únor jsme dále připravovali texty o masopustních zvyklostech, k jejichž prezentaci jsme opět využili plakátovací plochy ve městě a on-line prostředí. 

K tomu aktuálně vyhotovujeme zápis do městské kroniky za rok 2020, revidujeme muzejní knihovnu a také domlouváme náhradní termíny u neuskutečně-

ných výstav a přednášek, na kterých vás, až to bude možné, opět rádi přivítáme. Dagmar Kluchová, vedoucí Muzea dr. Aleše Hrdličky

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU HUMPOLEC 
A ZIMNÍ RADOVÁNKY TRADIČNĚ NETRADIČNĚ

CO SE DĚJE ZA ZAVŘENÝMI DVEŘMI MUZEA

Rozpustilé masopustní maškary se poschovávaly v okolí budovy Stře-

diska volného času Humpolec. Do masopustního úterý 16. února měli 

všichni zvědavci za úkol poznat a vypátrat třeba brůnu, medvěda, ko-

miníky, bábu, smrt, řemeslníky, turky, žida, nevěstu, klibnu, laufra nebo 

pohřebenáře. (Ilustrační foto: archiv Humpolecký masopust 2020)

Středisko volné-

ho času Humpolec 

uspořádalo soutěž 

nazvanou Huhuli-

áda distančně s jas-

ným úkolem: postav 

sněhuláka nebo ja-

koukoli postavu ze 

sněhu, vyfoť ji a sní-

mek do konce úno-

ra pošli na info@

svchumpolec.cz. 

Na nejlepší stavitele 

čeká odměna.

Po krátké odmlce, kdy jsme se věnovali vánoční tematice a Humpoleckým Vánocům prostřednictvím výstavy betlémů za okny, na plakátovacích plochách 

ve městě a na internetu, jsme opět navázali na oblíbený cyklus fotografi í z „osmdesátek“. Již od listopadu uveřejňujeme na našem webu a na sociálních 

sítích barevné fotografi e a pomyslně tak projíždíme žlutou Škodou 120 celým Humpolcem. Natankovali jsme u benzínové pumpy v ulici 5. května a po-

stupně jsme projeli ulicí Jihlavská, Zichpil, Horní a Dolní náměstí, ulicí Jana Zábrany přes Kuchařov až ke Školnímu statku, vrátili jsme se Hradskou 

ulicí na Orlík a Rozkoš, po Masarykově ulici jsme si prohlédli humpolecká sportoviště a Okružní ulicí jsme dojeli až na želivskou křižovatku. Naši jízdu 

budeme směřovat i do dalších míst Humpolce. Jsme rádi, že na fotografi e často reagujete vzpomínkami na vaše dětství a mládí.
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STŘÍPKY Z HUMPOLECKÉHO ODBORU VNITŘNÍCH VĚCÍ K ROKU 2020

MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

Sto let Městské knihovny Humpolec, 

devadesát let od narození Jana Zábrany, 

deset let od smrti Ivana Martina Jirou-

se. V tomto roce se knihovna dočká lec-

čehos nového, Zábrana s Jirousem zase 

akcí, které připomenou jejich osobnost 

a dílo. Zmiňuji to především proto, že 

ačkoliv se vykolejenost současné doby 

zdá jako nějaká nová norma, vždycky si 

musíme uvědomovat svobodného du-

cha, kterým je každý člověk od počátku 

obdařen. Tolik na úvod.

Fungování města, kromě duchovního 

a společenského života, ovlivňuje sa-

mozřejmě i ekonomika. Je pro něj zce-

la nezbytné usnesení o rozpočtu města, 

jež bude projednáváno a schvalováno 

na nadcházejícím zasedání Zastupitel-

stva města. Tvorba návrhu rozpočtu od 

října loňského roku, vzhledem k neu-

věřitelné turbulenci ekonomických 

prognóz, byla velmi náročná a ustálila 

se až počátkem letošního února. Jsem 

velmi rád, že i díky dobrému hospoda-

ření můžeme letos pokračovat v reali-

zaci významných investičních akcí. Za 

všechny bych jmenoval pokračování 

rekonstrukce centrální části města, 

a sice ulice 5. května a Jihlavská, a re-

konstrukci ulice Sluníčkova, včetně vo-

dohospodářských sítí. Nových chodní-

ků se konečně dočká ulice Hálkova. 

Můžeme pokračovat i v přípravách vý-

stavby bytového domu v Hálkově ulici 

či nové mateřské školy v Podhradě. 

Když už píši o letošních investicích, je-

jich suma tvoří opět zhruba 35 procent 

všech výdajů, což je známka výborné-

ho fi nančního zdraví a rozvoje města. 

Je to i známka jistého optimismu, který 

se neztrácí ani ve stínu epidemie. 

Těší mě, že se nám v Humpolci ve svět-

lech dnešní nelehké doby daří investo-

vat do nových potřebných záměrů, ale 

že zároveň nezapomínáme ani na kul-

turní, duchovní nebo společenské tra-

dice. Když se ještě s dovolením vrátím 

k úvodním větám: právě optimismus 

a snaha o to, aby radost nezmizela, je 

jistou zárukou toho, že společně mů-

žeme sdílet i ty hodnoty, které pro nás 

Humpolecké tolik znamenají. 

V očekávání brzkého příchodu jara 

nám všem přeji především onu radost.

Karel Kratochvíl, starosta města

MĚSTO HUMPOLEC MÁ NEJLEPŠÍ FINANČNÍ KONDICI
Humpolec se může pochlubit nejlepším hodnocením hospodaření za léta 2015 až 2019. 

Díky tomu, že se dlouhodobě daří udržovat vysoký standard fi nanční kondice města, se v roce 

2021 může opět plánovat řada dalších investičních akcí.

Ing. Lenka Bartáková, Odbor vnitřních věcí MěÚ Humpolec

Počet občanů přihlášených k trvalému pobytu 
k 31. prosinci 2020 
(pouze státní občanství ČR)
Humpolec včetně místních částí ........ 10 319
Hněvkovice ..............................................................387
Kletečná ....................................................................163
Krasoňov ...................................................................254
Petrovice ...................................................................167
Lhotka ..........................................................................32
Plačkov ......................................................................175
Rozkoš .......................................................................293
Vilémov .....................................................................254
Světlice, Světlický Dvůr ................................156+59
Brunka .........................................................................34

Evidence obyvatel a změny za rok 2020
Přihlášky k trvalému pobytu .............................158
Odhlášeno z trvalého pobytu ...........................165
Změna trvalého pobytu
v rámci Humpolce .................................................163
Narození ....................................................................122
Úmrtí ..........................................................................176

Počet narozených dětí 
s trvalým pobytem v Humpolci 
a jeho místních částech
1. 1. 2016 – 31. 12. 2016 ........................................99 
1. 1. 2017 – 31. 12. 2017 ......................................117 
1. 1. 2018 – 31. 12. 2018 ........................................96 
1. 1. 2019 - 31. 12. 2019 .......................................144
1. 1. 2020 – 31.12. 2020 .......................................122
 
Z matriky

 uzavřeno sňatků 98, z toho na úřadě 39, jiné 
místo 36 a s cizincem 7 

 osvědčení k církevním sňatkům 23 
 vyhotoveno duplikátů matričních dokladů 73 
+ cizina 4 

 úmrtí 341 
 narození (doma) 0 
 určení otcovství 78 
 zápis na zvláštní matriku 11 
 vysvědčení o právní způsobilosti k uzavření 
manželství 3

 prohlášení o druhém jménu 0
 změna jména a příjmení po rozvodu 1

Jubilea 80, 85, 90 a více let
Celkem: 226 jubilantů
80 let (89), 85 let (44), 90 let (19), 91 let (26), 
92 let (16), 93 let (9), 94 let (6), 95 let (8), 
96 let (5), 97 let (2), 98 let (0), 99 let (0), 100 let (1) 
Krásných 104 let oslavila Marie Rothová.

Prvním občánkem roku 2020 se stal Ota Svo-
boda, který se narodil 5. ledna 2020 v Pelhřimo-
vě rodičům Jiřímu a Haně Svobodovým. Prvního 
občánka a jeho rodinu přijal dle stradice starosta 
města Humpolec Karel Kratochvíl. Rodiče obdr-
želi pamětní stříbrnou medaili města Humpolec, 
pamětní list a peněžní poukázku.

Narodilo se celkem 122 občánků v Humpolci 
a jeho místních částech. 
Nejčastěji používaná jména byla:
chlapci: David, Jakub, Tomáš, Lukáš, Sebastián
dívky: Eliška, Natálie, Rozálie

Svateb bylo celkem: 15 zlatých, 5 diamantových 
a 1 železná.
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1. MÍSTO (A)
Architektonickou soutěž vyhrál návrh od OV architekti, s.r.o. Praha. 

Autoři návrhu: 
Ing. arch. Štěpán Valouch, 
Ing. arch. Jiří Opočenský 

Spolupráce: 
Ing. arch. Františka Podzimková, 
Ing. arch. Věra Fišerová, 
Ing. arch. Ondřej Kraj, 
Ing. arch. Jakub Neumann

MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

PĚT PLUS DVĚ ZASTAVENÍ V ULICÍCH MĚSTA 

Město Humpolec loni v květnu vyhlásilo architektonickou soutěž na návrh budoucího 
bytového domu v Hálkově ulici. Hlavní motivací bylo smysluplné využití prázdné 
parcely v majetku města v blízkosti centra (u hasičské zbrojnice) a také ukázka toho, 
jak by v Humpolci soukromí investoři mohli nebo měli stavět. K tomu všemu se při-
pojila potřeba nabídnout zájemcům nové možnosti bydlení, ovšem v souladu s okolní 
zástavbou a jejím užitím i s vyřešením parkování. Proto se město rozhodlo, že k tak 
lukrativnímu, rozsáhlému a zároveň jasnému záměru vykročí cestou architektonické 
soutěže. Odborná porota, které předsedal doc. Ing. arch. Radek Kolařík, z došlých 
žádostí o účast doporučila sedm uchazečů, dalších šest bylo osloveno přímo. Celkem 
jedenáct jich nakonec do poloviny loňského září soutěžní návrh podalo. Rada města 
Humpolce na svém říjnovém jednání rozhodnutí poroty defi nitivně potvrdila a stano-
vila pořadí tří nejlepších účastníků soutěže. Vítězem se stala pražská společnost OV 
architekti, kterou město Humpolec oslovilo k následné spolupráci. 
Chystaná veřejná výstava všech jedenácti soutěžních návrhů se dosud vzhledem ke 
známým okolnostem nemohla uskutečnit, proto město spolu s Městským kulturním 
a informačním střediskem připravilo od 26. února do 22. března netradiční výsta-
vu alespoň pěti oceněných soutěžních návrhů na vybraných výlepových plochách ve 
městě. Ta zahrnuje celkem 2 + 5 zastavení doplněných QR kódy, které odkazují na 
krátké tematické video komentáře. Dvě zastavení čítají všech pět oceněných návrhů, 
každá plocha z dalších pěti pak pokaždé nabídne jeden vybraný návrh. Procházkou 
kolem těchto pěti ploch ujdete zhruba dva a půl kilometru.
Video komentáře, které namluvil předseda soutěžní poroty 
doc. Ing. arch. Radek Kolařík ve spolupráci s humpoleckým mís-
tostarostou Ing. Vlastimilem Bruknerem, můžete zhlédnout nejen 
na displejích svých chytrých telefonů v ulicích města, ale také 
z tepla domova na městském kanálu YouTube. 

3. SDÍLENÁ CENA: POPRVÉ (B)
Druhé místo soutěžní porota neudělila, ale 
hned dva návrhy získaly třetí sdílenou cenu. 
Jedním z nich je návrh od A.LT Architekti 
v.o.s., Praha. 

Autoři návrhu: 
Ing. arch. Peter Lacko 

Spoluautor: 
Filip Tittelbach, Radka Leláková, 
Martina Svobodová, Mikuláš Novotný, 
Martin Košťál

3. SDÍLENÁ CENA: PODRUHÉ (C)
Autorem návrhu, který od poroty vedle návrhu 
od A.LT Architekti získal třetí sdílenou cenu, 
je Ing. arch. Tomáš Havlíček z Brna.

Spoluautor: 
Ing. arch. Josef Havlíček, 
Ing. arch. Víťa Nový 

Spolupráce: 
Bc. Roman Křenek, 
Ing. arch. Martin Janoušek,
Ing. arch. Jan Havlíček

PŘEDSTAVÍ PĚT NEJLEPŠÍCH NÁVRHŮ V ARCHITEKTONICKÉ SOUTĚŽI O BYTOVÝ DŮM V ULICI HÁLKOVA.
DOPLNÍ JE VIDEO KOMENTÁŘ

ODMĚNA: POPRVÉ (D)
Porota udělila také dvě odměny. 
Jedna z nich patří návrhu od UYO architekti s.r.o., Šumperk. 

Autoři návrhu: 
Ing. arch. Kamil Zezula, 
Ing. arch. Jan Skoumal, 
Ing. arch. Adam Zezula 

Spolupráce: 
Ing. arch. Tereza Teplá, 
Ing. arch. Václav Šana

JAK TO BUDE DÁL
Vítězný návrh od OV architekti zaujal porotu a Radu města především nadstandard-
ním rozvržením bytů, efektivním řešením parkování, vztahem k okolnímu prostředí 
a zachováním dostatečného prostoru pro zeleň. V bytovém domě se v této fázi počí-
tá s 27 až 32 byty, s výtahem, s parkováním v podzemí i u objektu a s technickými 
místnostmi pro každého nájemce. 

Půjde o městské nájemní byty a město je nabídne dle pravidel 
v okamžiku, kdy stavba bude spět do fi nále. V ideálním případě 
by zahájení samotné stavby nového bytového domu mohlo být na 
pořadu dne v příštím roce. 

ODMĚNA: PODRUHÉ (E)
Druhou odměnu udělila porota návrhu od UNIT architekti s.r.o., Praha. 

Autoři návrhu: 
doc. Ing. arch. 
David Tichý, Ph.D., 
prof. Ing. arch. 
Michal Kohout, 
Ing. arch. Filip Tittl, 
Ing. arch. Jan Abík, 
Bc. Barbora Tučanová 

Spolupráce: 
Ing. arch. Petr Vozáb

Mgr. Aneta Slavíková, MěÚ Humpolec

Kde v ulicích Humpolce najdete jednotlivé výlepové plochy s nejlepšími návrhy: dva zeleně označené body A-E 

jsou místa se všemi pěti pracemi. Každé z pěti červených zastavení vás pak seznámí s jedním daným návrhem. 

Trasa po červených bodech tvoří zhruba 2,5 kilometrovou procházku. 

B C

A

E

D

A-E
A-E
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1. Porada vedoucích pracovníků městského úřadu v období od 

19.1.2021 do 2.2.2021

• vyzvala vedoucí odborů městského úřadu k předání návrhů pří-

spěvků pro zápis do Kroniky města Humpolce za rok 2020 prostřed-

nictvím tiskové mluvčí úřadu;

• s ohledem na úspory vzniklé v rozpočtu města za rok 2020 uložila 

Odboru místního hospodářství (dále jen OMH) v předstihu připra-

vit k realizaci a v případě dostatku fi nančních prostředků navrhnout 

do rozpočtu města na rok 2021 následující investiční akce v oblasti 

oprav komunikací: další etapa ul. 5. května, ul. U Stadionu, Máneso-

va a Máchova; 

• rozhodla i nadále pokračovat ve zvýšené dezinfekci prostor budov 

městského úřadu navštěvovaných veřejností v rámci vyřizování 

agend;

• odsouhlasila opětovné vyhrazení dvou parkovacích míst před č.p. 

568 v ul. Masarykova pro potřeby zákazníků prodejny drogerie;

• odsouhlasila vyhrazení jednoho parkovacího místa v ul. 5. května 

pro potřeby zákazníků prodejny Adélka;

• schválila otevírací doby veřejných WC v areálu místního hřbitova 

a v parku Stromovka v rozsahu 8:00 – 17:00 hod s tím, že bude zin-

tenzivněn úklid těchto prostor;

• v rámci implementace nového vizuálu města uložila OMH kontak-

tovat správce silnic a komunikací, na jejichž pozemcích by měly být 

umístěny nové tabule při příjezdu/odjezdu do města/z města, s žá-

dostí o vydání souhlasu s realizací.

2. Rada města na své schůzi 10.1.2021 (další schůze 17.3.2021)

• projednala návrh konkrétních kapitálových výdajů navržených k re-

alizaci pro rozpočet na rok 2021 a doporučila Zastupitelstvu města 

jejich realizaci včetně způsobu fi nancování; 

• podpořila realizaci projektu „Stavební úpravy víceúčelového hřiště 

TJ Jiskra Humpolec – národní házená“ a doporučila Zastupitelstvu 

města podpořit investičním příspěvkem z rozpočtu města na rok 

2021 ve výši téměř 4 mil. Kč vlastní podíl TJ na realizaci projektu;

• vzala na vědomí zprávu o činnosti Místní akční skupiny Společnost 

pro rozvoj Humpolecka z.s. předloženou místostarostkou města;

• schválila nová Pravidla pro poskytování věcných darů v rámci Ko-

mise pro občanské záležitosti, které jsou předávány při slavnostních 

příležitostech občanům města a jeho místních částí;

• schválila použití částky 197 tis. Kč z rezervního fondu Městského 

kulturního a informačního střediska na dovybavení centra Mikádo 

novým nábytkem;

• schválila pojmenování městské knihovny, která je součástí Měst-

ského kulturního a informačního střediska v Humpolci, názvem 

„Knihovna Jiřiny Zábranové“;

PROJEDNÁVALI JSME

• schválila Souhrnnou zprávu o vyřizování stížností směrovaných 

Městskému úřadu v Humpolci v roce 2020;

• schválila Výroční zprávu Městského úřadu Humpolec o činnosti 

v oblasti poskytování informací za rok 2020 zpracovanou v souladu 

s ustanovením tzv. informačního zákona a v souvislosti s tím schvá-

lila novou Směrnici Rady města Humpolce č. 1/2021 Pravidla pro 

poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, v platném znění;

• schválila v rámci podání žádosti o dotaci z programu Prevence kri-

minality realizaci záměru „Humpolec – kamery – 2021“, tzn. insta-

laci nové dohledové kamery v lokalitě ulic Lnářská – Nádražní (u 

vlakového nádraží) a instalaci 2 kusů LPR kamer pro oba směry na 

silnici II/347 směr Humpolec – Čejov – Dolní Město;

• schválila uzavření příkazní smlouvy, která stanovuje součinnost 

města Humpolce a Krajského úřadu Kraje Vysočina při zajištění re-

alizace dotačního programu „Obnova venkova Vysočiny 2021“;

• na základě rezignace Miloše Krbce na členství schválila Janu Losko-

tovu jako novou členku Komise pro rozvoj města;

• vzala na vědomí zprávu předsedy Komise pro rozvoj města Ing. Pe-

tra Machka o jednání s představiteli MO ČRS Humpolec ve věci 

zřízení rekreační zóny u rybníku Dvorák a uložila mu v souladu 

s usnesením z 12. zasedání Zastupitelstva města připravit další pod-

klady k předpokládanému budování rekreační zóny Dvorák včetně 

předběžného vyčíslení fi nančních nákladů;

• schválila závěry ověřovací studie budoucích kapacit rozvojové loka-

lity Zemanovsko 2021 (při silnici I/34 v ul. Okružní) a pověřila sta-

rostu města Karla Kratochvíla a místostarostu města Ing. Vlastimila 

Bruknera k dalšímu jednání s Ředitelstvím silnic a dálnic o řešení 

dopravního napojení této lokality;

• schválila znění smlouvy o zhotovení projektové dokumentace na akci 

„Projekt bytový dům Humpolec“, která bude uzavřena s fi rmou OV 

architekti, s.r.o., Praha v souladu s výsledky architektonické soutěže za 

nejvýše přípustnou celkovou nabídkovou cenu 5.736 tis. Kč;

• schválila ekonomické vyhodnocení správy vodohospodářského ma-

jetku města Humpolec (náklady provozovatele) s tím, že provozovatel 

snižuje náklady o 48 tis. Kč oproti plánovaným nákladům a zároveň 

schválila předložené vyhodnocení provozu kogenerační jednotky za 

rok 2020 umístěné na čistírně odpadních vod v Humpolci;

• schválila vyúčtování provozu kompostárny za rok 2020 a vrácení 

přeplatku ve výši 138 tis. Kč provozovatelem kompostárny, tj. Tech-

nickými službami Humpolec, na účet města Humpolec.

3.  Zastupitelstvo města v tomto obdobní nezasedalo (další zasedá-

ní 24.2.2020)

Mgr. Jiří Fiala, tajemník MěÚ Humpolec

Celkem 156 dětí by se letos mělo účastnit zápisu do prvních tříd 

základních škol v Humpolci, tedy na Základní školu Hálkova 

a Základní školu Hradská. Termín zápisu je daný a připadá na 

15. dubna. Co zatím přesně dáno není, jsou podmínky, za kte-

rých se uskuteční. Ředitelé obou zmíněných škol budou čekat 

na nejaktuálnější informace z Ministerstva školství a tělovýcho-

vy ČR, o kterých se dá vzhledem k epidemiologické situaci před-

pokládat, že přijdou takzvaně na poslední chvíli. Už loni byly 

zápisy vládními preventivními opatřeními poznamenané: ne-

konaly se tradičně za účasti dětí. Nicméně vše v rámci možností 

proběhlo dobře, a tak jsou humpolecké školy znovu připraveny 

i na tuto variantu, přičemž chystají řadu vylepšení tak, aby vyšly 

ještě více vstříc jak dětem, tak i rodičům budoucích prvňáčků. 

Všechno začne hned v humpoleckých mateřských školách, kde 

nabídnou individuální schůzky s rodiči předškoláků. Podrobnos-

ti budou včas uveřejněny na webové stránce www.mshumpolec.

cz. „V případě potřeby se rodiče navíc už přímo v mateřské ško-

le mohou obrátit na speciální pedagožku, s níž jsme loni zahájili 

ZE ŠKOLNÍCH LAVIC 
VYHLÍŽÍME ZÁPISY DO PRVNÍCH TŘÍD ZÁKLADNÍCH ŠKOL PRO ŠKOLNÍ ROK 2021/2022

spolupráci, což je určitě výhoda,“ uvedla Mgr. Alena Kukrechtová, 

místostarostka města Humpolce, které je zřizovatelem mateřských 

i základních škol v Humpolci. 

Na Základní škole Hálkova se pak opět počítá s otevřením příprav-

né třídy. Pokud bude rodičům doporučena, neznamená to, že je-

jich děti musí za rok po jejím absolvování nastoupit do první třídy 

právě na Základní školu Hálkova – mohou si vybrat ji, ale také 

nemusí. 

Ředitelé obou humpoleckých základních škol už nyní předpoklá-

dají, že se na jejich školách pravděpodobně neuskuteční klasický 

den otevřených dveří. Přesto nabídnou individuální návštěvu, pří-

padně zvažují i další možnosti, jak rodičům a dětem školu blíže 

představit. 

Vše důležité sledujte přímo na webových stránkách základních 

škol: 

Základní škola Humpolec, Hálkova: www.zshumpolec.cz

Základní škola Humpolec, Hradská: www.zshradska.cz

Mgr. Aneta Slavíková, MěÚ Humpolec
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ZE ŠKOLNÍCH LAVIC 

Město Humpolec v uplynulém roce úspěšně rozjelo pilotní projekt 

takzvaného participativního rozpočtu na školách. Do prvního roční-

ku byli osloveni a zapojili se žáci Základní školy Hálkova, Základní 

školy Hradská a Gymnázia dr. Aleše Hrdličky, samozřejmě za podpo-

ry tamních ředitelů a pedagogů. Děti tak dostaly zajímavou šanci, aby 

si samy rozhodly, jak si přejí zvelebit prostředí své školy, zatímco si 

zábavnou formou osvojovaly principy demokratické společnosti, uči-

ly se zodpovědnosti, fi nanční gramotnosti, týmové práci a rozvíjely 

kreativitu, kritické myšlení, veřejný projev a hlasování. Každá ze tří 

škol získala z městského rozpočtu pro vítězný návrh sto tisíc korun. 

Od startu k cíli

Všechny zapojené školy dostaly přístup ke speciální on-line aplika-

ci, která průběh jejich Pébéčka, jak se projekt zkráceně nazývá, řídila 

a monitorovala. Vedení školy stanovilo pravidla, harmonogram a me-

tody hlasování o vítězi, poté se žáci mohli pustit do navrhování svých 

projektů a pod vedením moderátora o nich diskutovat. Zpracované 

nápady vedení školy vyhodnotilo a do užšího hlasování vybralo ty zá-

měry, které měly potenciál k realizaci. Během kampaně pak museli 

autoři nominovaných plánů získat pro své výstupy podporu spolužá-

ků. Následovalo hlasování a vyhlášení výsledků a nakonec samotná 

realizace vítězných nápadů. „Až to situace dovolí, přáli bychom si, aby 

vítězové svůj návrh ještě představili na veřejném zasedání Zastupitel-

stva města Humpolce,“ doplnila místostarostka Humpolce Mgr. Alena 

Kukrechtová. 

A jak vše na jednotlivých školách dopadlo 

V jakém termínu se u vás Pébéčko uskutečnilo? 

ZŠ Hálkova: Pokud nezahrnujeme přípravu projektu a počítáme „jen“ 

samotný proces Pébéčka, šlo o termín od 12. října do přelomu listo-

padu a prosince. 

ZŠ Hradská: Nepočítáme-li přípravu, která se odehrávala už koncem 

loňského školního roku a o letních prázdninách, tak od 1. září do 

31. prosince. 

Gymnázium: Připravovali jsme se již na jarní měsíce, ale nakonec se 

projekt musel uskutečnit až na podzim. 16. listopadu jsme proces za-

hájili a ukončili ho vyhlášením výsledků 1. prosince. 

Jaké konkrétní třídy vaší školy se zapojily? 

ZŠ Hálkova: Zapojili jsme 4. až 9. třídy. 

ZŠ Hradská: Byly to 1.B, 2.C, 4.A, 4.B, 4.C, 5.A, 5.B, 6.B a také školní 

družina.

Gymnázium: Zapojilo se všech dvanáct tříd gymnázia.

 

Stihli jste projekt uskutečnit „naživo“, anebo jste jej zorganizovali 

on-line? 

ZŠ Hálkova: Nápady z většiny tříd byly posbírané v týdnech před 

spuštěním projektu naživo, poté jsme pokračovali on-line.

ZŠ Hradská: Naživo proběhla v termínu od 15. do 30. září žákovská 

prezentace záměrů vedení školy. Pak následovala prezentace prostřed-

nictvím posterů ve vestibulu školy. Virtuálně se musela uskutečnit 

druhá část prezentace záměrů a hlasování. 

Gymnázium: Byl čistě on-line. Žáci byli informováni na našich webo-

vých stránkách a sociálních sítích a všechny fáze se konaly prostřed-

nictvím on-line aplikace Pébéčko.

Kolik návrhů vzniklo a kolik se jich do-

stalo do úplného fi nále k hlasování?

ZŠ Hálkova: Projektů vzniklo 24, 

k hlasování jsme mohli pustit 18 kom-

pletně dopracovaných nápadů.

ZŠ Hradská: Všechny představené pro-

jekty vedení školy posoudilo jako kva-

litní a vhodné pro realizaci. Do fi nále 

se tedy dostalo všech devět projektů. 

Finanční prostředky byly z motivač-

ních důvodů rozděleny tak, aby bylo 

možné realizovat všechny projekty.

Podle výsledků hlasování 

však každý z nápadů získal 

jinou fi nanční podporu. 

Gymnázium: Vzniklo osm 

projektů a do fi nále nepo-

stoupily pouze dílčí návrhy 

– masážní křeslo a relaxační 

zóna v prostoru, který to-

muto účelu sloužit z hledis-

ka provozu školy nemůže. 

 

Jaký projekt získal nejvíce 

hlasů?

ZŠ Hálkova: První příčku 

obsadil projekt „Nářadí na 

tělocvik“ autorů Davida 

Jírů a Michala Kváše. Druhé 

místo získal „Objednací terminál do jídelny“ zpracovaný Markétou 

Koubkovou. Autoři uvedených projektů jsou ze třídy 8.D.

ZŠ Hradská: Vyhrál projekt 1.B s názvem „Chceme tvořit, chceme si 

hrát, vymýšlet, stavět, plánovat“, který zahrnoval pořízení „chytrých“ 

stavebnic evokujících tvůrčí myšlení dětí. Stavebnice GEOSMART, 

SEVA, GRAVITRAX podporují nejen rozvoj jejich tvořivosti, ale i zruč-

nost, technické dovednosti a vzájemnou komunikaci. Zároveň přispívají 

k příjemně a účelně strávenému času. Projekt jsme stihli realizovat do 

konce loňského roku. 

Gymnázium: Zvítězil projekt zahrnující čipy pro otevírání hlavního 

vchodu školy. Čipový systém jsme propojili s informačním systémem 

školy a očekáváme zlepšení bezpečnosti žáků. Záměr jsme realizovali 

v lednu 2021, ale čipy si žáci ještě nemohli převzít, protože školy jsou 

stále uzavřeny. Autory projektu nechceme jmenovat, vítězství je vý-

sledkem kolektivní spolupráce celé školy.

Co projekt Pébéčka podle vaší zkušenosti dětem přinesl? 

ZŠ Hálkova: Za nás je to jeden z nejlepších projektů, který se na škole 

realizoval. Umožnil totiž dětem přímo ovlivnit a vylepšit si prostředí 

školy. Mile nás také překvapilo, jak se děti zhostily tohoto nelehkého 

úkolu a kolik zajímavých návrhů vypracovaly. Dělaly něco, co má smy-

sl. Učily se komunikovat, hledat informace, plánovat, spolupracovat, 

nést zodpovědnost. Všem patří velký dík, moc nás to bavilo.

ZŠ Hradská: Žáci dostali příležitost ovlivnit vzhled prostředí školy, 

a to aktivní formou. Nebyly pouze „konzumenty“, ale samotnými 

tvůrci. Ohlasy jsou vesměs pozitivní, je ale třeba si uvědomit, že jen 

malá část z nich už měla možnost vidět realizaci na vlastní oči.

Gymnázium: Projekt hodnotíme jako velmi prospěšný. Žáci si mohli 

vyzkoušet participační rozpočtování v pravém slova smyslu a účastnit 

se správy věcí veřejných. Ohlas projektu mezi žáky i učiteli byl jedno-

značně pozitivní. Na projektu spolupracovali se žáky zejména třídní 

učitelé, komunikace probíhala prostřednictvím sociálních sítí a kaná-

lů distanční výuky. Žáci nejvíce oceňovali, že si nehrajeme „jako“, ale 

rozpočtujeme skutečné peníze. Spolupráci s paní Hrabincovou a jejími 

kolegy z Participace 21 hodnotíme také jako velice přínosnou. Všech-

ny naše požadavky na přizpůsobení projektu pro čistě online průběh 

řešili rychle a velice vstřícně. Rádi bychom adresovali zastupitelům 

a představitelům města Humpolce po-

děkování za možnost podílet se na tak 

hodnotném projektu a věříme, že bude 

ještě někdy příležitost jej opakovat. 

Mgr. Aneta Slavíková, MěÚ Humpolec

na otázky odpovídali: 
Mgr. Iva Svobodová, koordinátorka 
projektu na ZŠ Humpolec, Hálkova, 

Mgr. Tomáš Jůzl, 
ředitel ZŠ Humpolec, Hálkova

PhDr. Vlastimil Fiala, 
ředitel ZŠ Humpolec, Hradská

Mgr. Hana Havelková, 
ředitelka Gymnázia dr. Aleše Hrdličky

ZŠ Hálkova

ZŠ Hradská

PRVNÍ PÉBÉČKO NA HUMPOLECKÝCH ŠKOLÁCH MÁ PRVNÍ VÝSLEDKY A PRVNÍ REALIZACE
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ZPRÁVY Z PLAČKOVA
Tato doba nám dovoluje trávit více času v přírodě. Některá místa ob-

divujeme, jiná nás dojímají k slzám. Především těžba dřeva mění ráz 

krajiny ze dne na den. Dnes mů-

žeme sledovat provoz na dálnici 

D1 přímo při koupání v Pařezáči 

nebo vidět svítící pouliční lampy 

v sousední vesničce, kterou kdysi 

odděloval právě les. Na druhou 

stranu se nám ale otevřel výhled 

na místa, o kterých jsme dříve 

možná ani netušili, že existují. 

Víte například, že se v okolí Plač-

kova nachází patníky, které jsou 

pozůstatkem „Hitlerovy dálnice“ 

nebo že zde máme „doupné stro-

my“? Že kdysi býval přes koleje 

dřevěný most nebo že zde stála 

nádherná rozhledna? 

Pokoušíme se tato místa spojit 

a vytvořit tím podklady pro vznik 

naučné stezky. Materiály má nyní 

k posouzení Komise pro rozvoj 

města Humpolce. Pevně věříme, 

že se nám alespoň v nějaké podo-

bě záměr povede uskutečnit a vy 

budete mít o důvod víc, proč se 

do Plačkova podívat.

Alena Krejčí, OV Plačkov

ZPRÁVY Z ROZKOŠE
Tentokrát jsem dlouho přemýšlela, o čem by měl tento článek být. 

V minulých Radničních listech z osadních výborů nebyl ani jeden: 

přemýšlela jsem, čím to je, a... O čem máme psát, když se v našich ob-

cích děje úplné minimum... Ráda píši o pozitivních věcech, ale v této 

době mám pocit, že se se slovem pozitivní pojí pouze onemocnění 

covid -19. Nálada už asi nikde jen pozitivní není, i když se snažíme 

ze všech sil. Nemáme se na co těšit, protože nikdo z nás neví, co bude 

příští týden nebo za měsíc. Naše děti jsou bez sociálních kontaktů, bez 

prezenční výuky. Jediní, kteří mají tu možnost chodit do školy, jsou 

žáci 1. a 2. tříd. Nevzpomínám si, že my jako děti bychom se někdy 

těšily do školy. Ale dnes, když se zeptáte dětí, jestli by byly raději doma, 

nebo ve škole, tak k údivu všech většina řekne, že chce do školy. Není 

se čemu divit, protože pokud doopravdy dodržujeme omezení sociál-

ních kontaktů, tak jsme vlastně pořád sami nebo s rodinou. 

Když nad tím tak přemýšlím, vlastně jednu pozitivní zprávu z naší 

obce mám:

Úspěšně jsme se zařadili do projektu na tříděný odpad pod názvem 

D2D, který naostro vypukne v Humpolci a v jeho místních částech 

letos 1. dubna. Začátkem ledna jsme si dali tu práci a všem do schrá-

nek donesli letáček s přihláškou do tohoto programu. K našemu mi-

lému překvapení se do tohoto programu zařadilo na sedm desítek 

domácností z naší obce, což je přibližně 70 procent obyvatel, a za to 

jim patří veliké díky. Hned 20. ledna jsme kontejnery o objemu 240 

litrů vydávali u místní hospody pod hradem. Tímto bych majiteli chtě-

la ještě jednou moc poděkovat za propůjčení parkoviště. Kontejnery 

Z MÍSTNÍCH ČÁSTÍ

PODĚKOVÁNÍ Z HNĚVKOVIC

ZPRÁVY Z KRASOŇOVA
V únoru se v Krasoňově slavilo

Své narozeniny slavily hned dvě nejstarší občanky Krasoňova. První 

byla paní Pechová, která oslavila úctyhodné 95. narozeniny. Kytičku 

a malou pozornost od města Humpolec jí předala předsedkyně Osad-

ního výboru Krasoňov Eva Zronková. 

Druhou oslavenkyní byla paní Kotnová, která se dožívá krásných 91 let. 

Té jsme k naší velké lítosti zatím nemohli pogratulovat, neboť zimu trá-

ví mimo Krasoňov. Alespoň na dálku jí tak přejeme všechno nejlepší 

a hlavně zdraví. 

Závěrem řečeno s německým 

básníkem J. W. Goethem: „Krásní 

mladí lidé jsou hříčkou přírody, 

ale krásní staří lidé jsou umělecká 

díla.“ A proto si jich važme.

Zima v Krasoňově 

I k nám do Krasoňova dorazila 

zima, ale díky Petru Kratochvílo-

vi máme prohrnuté cesty i chod-

níky a díky Technickým službám 

Humpolec máme i dostatečně posypáno. Občas se sice může vloudit 

chybička, ale já jsem spokojená a děkuji.

Eva Zronková, předsedkyně OV Krasoňov

jsme vydávali pod taktovkou Stanislava Zemana z Městského úřadu 

Humpolec, se kterým byla výborná spolupráce, a za to mu taktéž patří 

velké díky. Ještě jedno velké díky patří mému zástupci Miloši Horči-

covi a mému muži – oba ochotně pomáhali s vykládkou a nakládkou 

kontejnerů příchozím. Mám velkou radost, že tato akce dopadla na 

výbornou.

Nový rok, nové výzvy a akce....

Bohužel jsme se rozhodli, že tradiční akce, které pořádáme v naší obci, 

nebudeme dělat, pokud systém PES nebude na stupni 3. Čarodějnice 

se letos v termínu 30. dubna určitě konat nebudou, protože zorganizo-

vat takovou akci není úplně lehké a vyžaduje to nějaký čas na přípravu. 

Ale menší akce, jako jsou dílničky, bychom rádi uskutečnili. Ale musí-

me vydržet, až se epidemiologická situace zlepší.

Máme v plánu menší projekty, které bychom rádi uskutečnili, i když 

se nebudeme moci sejít. O těchto projektech vás budeme informovat 

letáčky nebo na našem facebooku. Jeden projekt nyní na našich face-

bookových stránkách již běží v měsíci únoru, a to v podobě fotosoutě-

že. Další plánujeme na duben, budete se mít na co těšit.

Přeji vám všem hlavně pevné zdraví a pozitivní jen náladu.

Michaela Vyvadilová, předsedkyně OV Rozkoš

Členové osadního výboru děkují Ing. Daně Hozlárové 
za dlouholetou práci, kterou vykonala v čele Osadního 

výboru Hněvkovice.
Zbyněk Loskot
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MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

Už 26. ledna začaly Technické služby Humpolec vydávat prvním zájemcům přímo 

z Humpolce první objednané nádoby na tříděný odpad v souvislosti s rozjezdem 

nového systému svozu odpadů D2D. Úplně tím prvním, který si pro popelnice 

přijel, byl Vlastimil Randa z Lužické ulice (na snímku).

PLÁN INVESTIC A OPRAV: POD JEDNÍM KLIKEM NAJDE KAŽDÝ ZÁJEMCE PŘEHLED 
NEJZÁSADNĚJŠÍCH ZÁMĚRŮ MĚSTA HUMPOLCE

Na webových stránkách města Humpolce přibyl nový důležitý 

odkaz, který směřuje na interaktivní tabulku se seznamem těch 

nejvýznamnějších oprav a investic v Humpolci. Data zadávají 

garanti jednotlivých oblastí a počítá se minimálně se čtvrtletní 

pravidelnou aktualizací. Přehled zahrnuje jak projekty, které se 

již uskutečnily, tak, a to především, záměry, na kterých se aktu-

álně pracuje nebo s nimiž se do budoucna počítá. Projektový 

zásobník je dalším významným krokem, jak ještě více zpřehled-

nit a sumarizovat již dostupná data, a tím vytvořit nejen užiteč-

ný nástroj pro pracovníky města a městského úřadu, ale hlavně 

snadno dostupný přehled pro širokou veřejnost. 

Příslušný odkaz zájemci najdou na webových stránkách města Hum-

polce www.mesto-humpolec.cz v záložce Vedení města pod názvem 

Plán investic a oprav (https://bit.ly/3b9Zkms). Po kliknutí jsou pře-

směrováni na web Národní sítě zdravých měst, která tento nástroj 

zaštiťuje a které je město Humpolec součástí. „Projektový zásobník 

slouží především jako nástroj informování veřejnosti o tom, co se 

v našem městě již uskutečnilo a co se chystá. Údaje zadávají přímo 

pracovníci našeho úřadu a garanti jednotlivých oblastí, konkrétně 

Odbor místního hospodářství, Odbor životního prostředí a památ-

kové péče, Oddělení školství a také naše příspěvkové organizace. 

Jedná se o výběr zásadních investic a oprav především od roku 2020 

dál,“ nastínila koordinátorka Zdeňka Augustová z Odboru tajemní-

ka Městského úřadu Humpolec. 

Do tabulky se ke každému záměru města vyplňuje jeho název, jeho 

cíl, stádium, ve kterém je jeho realizace (od námětu, přes všechny 

fáze projektové dokumentace, až po dokončení), kdo jej řídí, jaký 

je předpokládaný rozpočet, jaké byly skutečné výdaje a v jakých le-

tech se záměr řešil. Údaje se ještě dají řadit dle preferencí toho, kdo 

je prohlíží, a rozkliknout k dalším podrobnostem. Kolonka „Prů-

měrné hodnocení udržitelného rozvoje“ slouží především jako 

podpůrné sebehodnocení daného projektu, které mohou vyplnit 

ti, kteří záměr měli na starosti. Projektový zásobník bere v potaz 

také návaznost na strategické cíle, které vychází ze strategického 

plánu města Humpolce. „Všechny tyto informace z něj tak činí za-

jímavý přehled pro veřejnost, ale také užitečný pracovní nástroj 

pro nás a naše kolegy. Počítáme, že jej jednotliví garanti budou ak-

tualizovat minimálně jednou za čtvrtletí,“ zmínila místostarostka 

Humpolce Mgr. Alena Kukrechtová a doplnila, že smysl zásobníku 

je také souladu s principy Místní Agendy 21, s nimiž město Hum-

polec dlouhodobě pracuje. 

Mgr. Aneta Slavíková, MěÚ Humpolec

Od 1. dubna přechází akciová společnost SOMPO, která se 

většinově podílí na svozu odpadu v Humpolci a jeho místních 

částech, ve „svých“ obcích a městech na nový systém svozu od-

padu Door to door (D2D). Smyslem je ještě více posílit třídění 

odpadu v domácnostech a usnadnit tak především obyvatelům 

rodinných domů nakládání s odpady. Proto jim město Humpo-

lec bezplatně nabízí nádoby na tříděný odpad, které umístí pří-

mo u svých dveří, odkud je svozová fi rma bude vyvážet. Motto 

Třídíš? Šetříš! vystihuje hlavní motivace třídění „u dveří“, a to 

úsporu kroků, které dosud obyvatelé rodinných domů muse-

li vážit ke kontejnerovým hnízdům, tím pádem i úsporu času 

a možná také šetření nervů, určitě šetření životního prostředí, 

protože třídit je přece normální, a v neposlední řadě úsporu pe-

něz, kdy město Humpolec těm, kteří se do systému Door to door 

zapojí, zpětně sníží o danou částku poplatek za svoz a likvidaci 

odpadu, který každoročně hradí na městském úřadě.

Pro každé číslo popisné rodinného domu v Humpolci a jeho míst-

ních částech je zdarma k dispozici sada tří nádob na tříděný odpad: 

plast, papír a bio. K zapojení do nového systému je zapotřebí ob-

jednat si, vyzvednout a používat minimálně dvě z těchto popelnic.

Obyvatelé panelových a bytových domů jsou díky kontejnerovým 

hnízdům u svých dveří do nového systému svozu odpadu zapojeni 

automaticky. V hnízdech přibude nádoba na bio odpad.

Nádoby na tříděný odpad k rodinným domům objednávej už 

nyní na webových stránkách Technických služeb Humpolec, s.r.o. 

v záložce Odpady, kde vyplníte on-line formulář objednávky nádob 

na tříděný odpad (https://bit.ly/2XLMcxt ). Pokud nemáte možnost 

vyplnit on-line formulář, můžete využít tištěný formulář objednáv-

ky, který najdete na Městském úřadě Humpolec – po vstupu do bu-

dovy po levé straně nebo v prvním patře vlevo před pokladnami. 

Vyplněný formulář vhoďte do urny, která je tamtéž. Pak už vyčkejte, 

až se vám ozve pověřený pracovník.

Více informací na webu města v záložce Odpady a D2D 

https://bit.ly/3k0c3fh . 

Mgr. Aneta Slavíková, MěÚ Humpolec

TŘÍDÍŠ? ŠETŘÍŠ, A TO SVOU PENĚŽENKU, SVÉ NOHY, NERVY A ČAS A TAKÉ PŘÍRODU

Více informací a více aktualit
naleznete na webových stránkách www.mesto-humpolec.cz
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PRAVIDELNÝ KONZULTAČNÍ DEN
CENTRA PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ KRAJE VYSOČINA 

SE USKUTEČNÍ PÁTEK 5. BŘEZNA 2021
Zájemci se mohou na poradnu centra obrátit s dotazy týkajícími se ob-
lasti dávek a výhod pro osoby se zdravotním postižením a seniory nebo 
oblasti kompenzačních a rehabilitačních pomůcek. Uživatelům sluchadel 
nabízíme pomoc při údržbě a servisu sluchadla (čištění tvarovky, výměna 
hadičky, fi ltru apod., prodej baterií). Nedoslýchavým také zapůjčujeme 
k vyzkoušení vibrační signalizaci domovního zvonku, osobní a televizní 
zesilovač nebo indukční smyčku pro lepší telefonování. Novinkou je vy-
soušení a dezinfekce sluchadel ve speciálním elektronickém boxu.
V půjčovně pomůcek můžeme zapůjčit mimo jiné elektrický vozík, 
elektrický vanový zvedák, polohovací postel, samostatně stojící hraz-
du k lůžku nebo teleskopické nájezdové ližiny.
Osaměle žijící senioři mohou vyzkoušet SOS tlačítka, která snadno 
a rychle přivolají pomoc v nenadálé životní situaci (např. pád), kdy 
není v dosahu mobilní telefon. 
Zdarma stále rozdáváme tzv. euroklíče – užitečnou pomůcku na cesty, 
která osobám se sníženou schopností pohybu nabízí rychlou a důstoj-
nou dostupnost veřejných sociálních a technických zařízení (toalety, 
výtahy atd.).
K zapůjčení jsou i pracovní listy a materiály pro trénování paměti.
Všichni, kdo mají o nabízené služby zájem, mohou pracovnici centra 
kontaktovat na tel. 565 324 806, 733 255 149 nebo využít konzultač-
ního dne 5. března od 9:00 do 11:00 hodin v malé zasedací místnosti 
humpolecké radnice. 
Z důvodu měnící se epidemiologické situace a opatření proti šíření 
onemocnění covid-19 je nutné se předem telefonicky objednat.
Konzultační dny v Humpolci fi nančně podporuje město Humpolec. 
Děkujeme!
 (lš)

MĚSTSKÝ ÚŘAD INFORMUJE

PTAČÍ CHŘIPKA – INFORMACE PRO 
DROBNOCHOVATELE

Infl uenza drůbeže, známá také jako ptačí chřipka, je 

virové onemocnění postihující ptáky. Postihuje jak vol-

ně žijící ptáky, tak drůbež jako slepice, krůty, kachny 

a husy. Postižená zvířata mají dýchací potíže, trpí ztrátou chuti a masivně 

hynou v průběhu 1 – 2 dnů. K přenosu dochází především trusem nemoc-

ných ptáků. Úhyn ptáka na ptačí chřipku lze potvrdit pouze v laboratoři.

Inkubační doba je časový úsek mezi kontaktem s původcem nákazy 

a vzplanutím klinických příznaků. V případě infl uenzy je to pouze několik 

dní. První příznaky se obvykle objeví do jednoho týdne.

Infi kovaná zvířata jsou otupělá a mají načepýřené peří, jsou netečná, od-

mítají se pohybovat, mají dýchací potíže, jsou apatická. Příjem krmiva je 

výrazně snížen nebo se objeví úplné nechutenství. Rovněž snáška se vý-

razně snižuje nebo se úplně zastaví. Vejce jsou deformovaná a mají tenkou 

skořápku. Některá zvířata vykazují příznaky nachlazení (výtok z nosu, ký-

chání). Během jednoho až dvou dnů dochází k vysokému úhynu. Zjišťo-

vány jsou krváceniny a nekrotické změny na hřebínku a lalůčcích, edém 

hlavy. Mohou se objevit otoky a krváceniny na končetinách.

V případě podezření na výše uvedené příznaky u ptáků informujte ihned 

o události soukromého veterinárního lékaře nebo místně příslušnou krajskou 

veterinární správu. Nedovolte vstup cizím osobám do postiženého místa.

Stanoviště
Svozový 

den
čas umístění

Svozový 
den

čas umístění

ul. Nádražní (u Jenčů) 15.3. 8.00 - 9.00 19.3. 14.30 - 15.30

ul. V Cípku (u Třísků) 15.3. 9.30 - 10.30 19.3. 16.00 - 17.00

ul. Hálkova 15.3. 11.00 - 12.00 19.3. 17.30 - 18.30

ul. Lnářská 15.3. 13.00 - 14.00 22.3. 14.30 - 15.30

ul. Soukenická 15.3. 14.30 - 15.30 22.3. 13.00 - 14.00

ul. Máchova 
(u domova pro sen.)

15.3. 16.00 - 17.00 22.3. 6.30 - 7.30

ul. Palackého 
(park. u fotbal. stadionu)

15.3. 17.30 - 18.30 22.3. 8.00 - 9.00

Humpolecký Dvůr 16.3. 8.00 - 9.00 23.3. 16.00 - 17.00

ul. Čejovská 16.3. 9.30 - 10.30 23.3. 17.30 - 18.30

ul. Lužická 16.3. 11.00 - 12.00 24.3. 14.30 - 15.30

Podhrad 16.3. 12.30 - 13.30 23.3. 14.30 - 15.30

sídl. Na Rybníčku 16.3. 14.30 - 15.30 23.3. 11.00 - 12.00

Litochleby 16.3. 16.00 - 17.00 23.3. 8.00 - 9.00

ul. Družstevní 16.3. 17.30 - 18.30 23.3. 9.30 - 10.30

Skalka 17.3. 7.30 - 8.30 24.3. 16.00 - 17.00

ul. V Brance 17.3. 9.00 - 10.00 24.3. 17.30 - 18.30

Zichpil 17.3. 10.30 - 11.30 25.3. 14.30 - 15.30

Dálnice 17.3. 12.00 - 13.00 25.3. 16.00 - 17.00

Rozkoš 17.3. 15.00 - 16.00 26.3. 6.30 - 7.30

Vilémov 17.3. 16.30 - 17.30 26.3. 8.00 - 9.00

Plačkov 17.3. 18.00 - 19.00 26.3. 9.30 - 10.30

Hněvkovice 18.3. 8.30 - 9.30 26.3. 16.30 - 17.30

Kletečná 18.3. 10.00 - 11.00 26.3. 15.00 - 16.00

Petrovice 18.3. 14.30 - 15.30 26.3. 11.00 - 12.00

Lhotka 18.3. 16.00 - 17.00 26.3. 12.30 - 13.30

Světlický Dvůr 19.3. 8.00 - 9.00 22.3. 17.30 - 18.30

Světlice 19.3. 9.30 - 10.30 22.3. 16.00 - 17.00

Krasoňov 19.3. 11.00 - 12.00 25.3. 17.30 - 18.30

Masarykova 77 19.3. 6.30 - 7.30  25.3. 13.00 - 14.00

PLÁN MIMOŘÁDNÝCH SVOZOVÝCH DNŮ
VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU – JARO 2021

Odbor místního hospodářství, MěÚ Humpolec

ZLATÉ, DIAMANTOVÉ A ŽELEZNÉ SVATBY
Při významné životní události, kterou 50, 60 nebo 65 let společného ži-

vota bezesporu je, předává město Humpolec manželům s trvalým poby-

tem v Humpolci nebo v jeho místních částech blahopřání, květinový dar 

a dárkový poukaz. Vše si mohou oslavenci zlaté, diamantové nebo železné 

svatby vyzvednout osobně na Městském úřadě v Humpolci na matrice; 

členky komise pro občanské záležitosti domácnosti v době nouzového 

stavu nenavštěvují. 

Některé manželské páry vítají i možnost uskutečnit na Městském úřadě 

v Humpolci nový slavnostní obřad – zlatou, diamantovou nebo železnou 

svatbu jako slavnostní připomínku před lety uzavřeného sňatku, což je 

možné po dohodě s matrikářkami uskutečnit buď v obřadní síni Městského 

úřadu v Humpolci, nebo na jiném vhodném místě, které si manželé nebo 

rodinní příslušníci zvolí.

Oslovujeme dvojice s trvalým pobytem v Humpolci nebo v jeho místních 

částech, které tuto životní událost oslaví, případně i členy jejich rodin, aby 

o zlaté, diamantové nebo železné svatbě informovali pracovnice matriky 

našeho úřadu. Rádi bychom tak předešli nedorozumění v případě, pokud 

se v minulosti svatební obřad konal mimo náš správní obvod a tato infor-

mace není pro systém našeho úřadu dostupná. Informaci můžete zaslat 

poštou na adresu MěÚ Humpolec – matrika, Horní náměstí 300, 396 01 

Humpolec, osobně předat na matrice úřadu, případně telefonicky na tel. č. 

565 518 135, 565 518 134.

Ing. Lenka Bartáková, vedoucí Odboru vnitřních věcí MěÚ Humpolec

 ZÁSAHOVÁ ČINNOST JEDNOTKY HZS KV PS 
HUMPOLEC ZA LEDEN 2021

V lednu vyjížděla jednotka požární ochrany HZS KV požární stanice 

Humpolec celkem k 31 zásahům, z tohoto bylo 8 dopravních nehod, 

1 únik nebezpečných látek, 20 technických pomocí a 2 ostatní mimo-

řádné události. 

Jednou z událostí byla i tato: na pokyn KOPIS vyjela naše jednotka 

30. ledna pár minut před jedenáctou hodinou dopolední k dopravní 

nehodě osobního auta a dodávky na silnici E551 u obce Záhoří. Cesta 

k zásahu byla komplikována hustým sněžením. Na místě bylo zjištěno, 

že řidič osobního automobilu přejel při jízdě ve směru na Humpolec 

do protisměru, kde se bočně střetl s protijedoucí dodávkou. Obě vo-

zidla po nárazu skončila v příkopě. V osobním vozidle cestoval mladý 

muž, který na místě svým zraněním podlehl. V dodávce seděly tři oso-

by, které utrpěly středně těžká poranění. Naše jednotka provedla jejich 

předlékařské ošetření a po příjezdu zdravotnické záchranné služby je 

předala do její péče. Taktéž provedla zajištění vozidel proti požáru na 

úniku provozních kapalin. Na místo se dostavily výjezdové skupiny do-

pravní a kriminální policie. Provoz na komunikaci byl po dobu řešení 

události částečně omezen a řízen policejní hlídkou. 

npor. Mgr. Stanislav Mikeš, velitel PS Humpolec 
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Tříkrálové kasičky, do kterých mohli lidé v Humpolci přispívat 

do 24. ledna, ukrývaly přesně 37 243 korun. Tříkrálová sbírka 

tím ale nekončí, online koleda pokračuje až do 30. dubna. 

Do průběhu letošní sbírky zasáhla epidemie nemoci covid-19 

a v souvislosti s ní přijatá opatření. „Letos bohužel koleda v ulicích 

Humpolce nezněla, stejně tak jsme nemohli pořádat tradiční živý 

betlém nebo tříkrálový koncert,“ popisuje situaci humpolecká ko-

ordinátorka Tříkrálové sbírky Dagmar Arnotová. Poprvé v historii 

se koleda přesunula do online prostředí, mnohým ale kontakt s ko-

ledníky chyběl. „Lidé se na koledníčky těší, často si s nimi zazpí-

vají koledu, někteří pro ně mají dokonce připravené sladkosti. Ten 

zážitek bohužel online koleda nenahradí,“ svěřuje jedna z pomoc-

ných koordinátorek sbírky na Humpolecku Lenka Hložková. 

Novinkou byly také statické kasičky, do kterých mohli lidé přispívat 

do 24. ledna. „V Humpolci byly kasičky lidem k dispozici na měst-

ském úřadě, v lékárně U Polikliniky, v drogerii na Masarykově ulici, 

v Potravinách Růže v ulici Jana Zábrany, v Astře – denním centru pro 

PODPORUJEME

DO KNIHOVNY ANO, ALE BEZKONTAKTNĚ
Na základě vládního nařízení začátkem roku 2021 knihovny 

nebyly přístupné veřejnosti a mohly půjčovat knížky pouze bez-

kontaktně. A proto obě oddělení Městské knihovny Humpolec 

už od 18. ledna půjčují pouze tímto způsobem. Znamená to, že 

se čtenář a knihovník osobně nesetkají.

Žádané knihy je třeba předem objednat. Čtenáři hojně využívali on-

line katalogů knihovny (www.infohumpolec.cz/knihovna/). Po vý-

běru knížek zasílali své požadavky na e-mailové adresy: knihovna@

infohumpolec.cz nebo knihovna-deti@infohumpolec.cz. Objednáv-

ky se též přijímaly telefonicky 565 533 181 (oddělení pro dospělé 

čtenáře) nebo 727 909 415 (oddělení pro děti). Už během prvních 

týdnů projevili čtenáři o bezkontaktní výpůjčky velký zájem.

Zdeňka Komrsová, Městská knihovna Humpolec

HUMPOLECKÉ TŘÍKRÁLOVÉ KASIČKY UKRÝVALY VÍCE NEŽ 37 TISÍC KORUN, SBÍRKA TÍM ALE NEKONČÍ
seniory a v kostele sv. Mikuláše,“ vyjmenovává Dagmar Arnotová

a jedním dechem děkuje všem, kdo umožnili ve svých prostorech 

kasičky umístit. Přímo v Humpolci darovali štědří dárci na pomoc 

potřebným celkem 37 243 korun, s okolními obcemi výsledná část-

ka vyšplhala na více než 60 tisíc korun. „Letošní výtěžek sbírky je 

sice nižší než v předchozích letech, ale pro nás je i malý příspěvek 

velkým darem. Proto si pomoci a projevu solidarity s potřebnými 

nesmírně vážíme, obzvláště v této nelehké době,“ poděkovala ředi-

telka Oblastní charity Havlíčkův Brod Simona Tomanová. 

Celých 65 % využije brodská Charita na podporu a pomoc nemoc-

ným, handicapovaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším 

potřebným. „Výtěžek poputuje mimo jiné na nákup devítimístné-

ho svozového auta pro imobilní klienty Centra sociálních služeb 

Petrklíč v Ledči nad Sázavou, na vytvoření a udržení pracovních 

míst v humpoleckém Středisku charitní pomoci, tzv. Šatníku nebo 

na dofi nancování mzdových a provozních nákladů Domácí hospi-

cové péče,“ vyjmenovává Simona Tomanová. Podrobné výsledky 

i záměry sbírky najdete na www.hb.charita.cz. Tříkrálová sbírka 

tím ale nekončí, třem králům stále můžete otevřít své online dve-

ře. „Do této chvíle nám lidé prostřednictvím online kasičky daro-

vali celkem 143 693 Kč. Nejde ale o konečný výsledek, na www.

trikralovasbirka.cz lze přispívat až do 30. dubna,“ vysvětluje ko-

ordinátorka Tříkrálové sbírky v regionu Oblastní charity Havlíč-

kův Brod Pavlína Nováková s tím, že brodskou Charitu můžete 

do konce dubna podpořit také zasláním fi nančního daru na účet: 

66008822/0800, VS: 77705004.

DĚKUJEME všem dárcům, že i v této složité době myslí na druhé 

a mají chuť pomáhat, úřadům, obchodům, lékárnám, farnostem 

a dalším institucím za možnost umístění kasiček a charitním pra-

covníkům, dobrovolníkům a všem, kdo se na sbírce podíleli, za jejich 

čas a energii, které do letošní netradiční sbírky vložili.

Lubica Pleskačová, Oblastní charita Havlíčkův Brod

HUMPOLECKÁ KNIHOVNA SLAVÍ: 
100 LET ČTEME

A TAKÉ BŘEZEN - MĚSÍC ČTENÁŘŮ

více na www.infohumpolec.cz/knihovna/

Město Humpolecofi ciální

1. 3. – 31. 3. on-line akce

ČTENÁŘSKÁ VÝZVA „100 x 100“ 
Připojte se ke knihovně a pošlete na knihovní facebookové 

stránky počet stran knížek, které jste během měsíce března 

přečetli. Zkusíme, co nejrychleji společně přečíst 10000 stran. 

Program je součástí projektu 100 let čteme.

Od 15. 3.      on-line akce

HUMPOLECKÉ KAMÍNKOVÁNÍ
Malováním na kamínky připomínáme 100. výročí otevření ve-

řejné knihovny v Humpolci. Podmínky najdete na www.info-

humpolec.cz/knihovna/ nebo sociálních sítích, které knihovna 

používá. Program je součástí projektu 100 let čteme.

22. 3. – 26. 3.    otevírací doba knihovny

KNIHOBRANÍ
Burza vyřazených knih a časopisů. Akce se uskuteční v otevírací 

době v průchodu knihovny.
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MEZI NÁMI

Znáte další významné osobnosti spjaté 
s Humpolcem, jejichž kulaté 
nebo půlkulaté výročí 
* či † si letos připomínáme? 
Napište nám 
na mluvci@mesto-humpolec.cz.




